
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAT 

2. Maj 2012 

I henhold til § 37 i forretningsorden for Inatsisartut, fremkommer jeg med følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Naalakkersuisunut Apeqqut:
1. Hvad er fordelene og ulemperne ved de forskellige tiltag, der er foretaget i den grønlandske 

Sunhedsvæsen i de seneste år?
2. Hvilke planer har Sundhedsledelsen for Qasigiannguit Peqqissaaviat i de kommende 

måneder og år?
3. Hvor mange ansatte har sagt deres stilling op i Qasigiannguit Peqqissaaviat siden 2010 og 

bliver stillingerne genbesat? 
4. Hvordan er situationen med vagtordningen i Qasigiannguit Peqqissaaviat?
5. Hvordan vil beredsskabet være efter kl. 16, aften og nat - hvis der sker ulykker eller andre 

alvorlige sygdomstilfælde?
6. Hvilken forskelle er der mellem Peqqissaavik Qeqertarsuaq og Peqqissaavik Qasigiannguit?

(Kristian Jeremiassen, Siumut)

Begrundelse:
Med tanken om hele landet, spørger jeg Naalakkersuisut om hvilke fordele og ulemper, de 
forskellige tiltag i Sundhedsvæsenet har betydet i de seneste år.
I Qasigiannguit har tiltagene betydet en forringelse af Sundhedsvæsenets servicering i byen, hvor 
borgerne tæller 1.100 og hvor man fornyligt har etableret en efterskole. Og selvom det politisk set 
ikke har været hensigten, kan man ikke komme uden om de negative konsekvenser, tiltagene har 
betydet for byen.
Situationen er: Fra 15. Maj 2012, alle dage efter kl. 16, foregår lægekonsultationen i Qasigiannguit 
ved, at man ringer til Aasiaat Peqqissaaviat. Det har skabt en utryghed hos borgerne i Qasigiannguit.

Som borgere i Qasigiannguit, ønsker vi ikke telefonisk lægekonsultation og derfor beder jeg hermed 
Naalakkersuisut, de ansvarlige, om at droppe planen.
Mine medborgere i Qasigiannguit har indsamlet underskrifter i prostet mod planen. Lørdag den 28. 
april og søndag den 29. april 2012 har 418 borgere skrivet under ved undeskriftindsamlingen, 
hvilket er mange, også set i forhold til antallet af borgere i Qasigiannguit, og derfor bør man tage 
underskriftindsamlingen alvorligt.

Det har aldrig været hensigten, at forringe serviceringen af borgerne, da vi foretog det første skridt 
med reformeringen af sundhedvæsenet.

For at få bugt med den utrygge situation i Qasigiannguit, ønsker jeg svar snarest. Borgerne i 
Qasigiannguit har ret til at få en forklaring.


